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BRAKET I BRUMUNDDAL " " . . . 
~ ~ 

Finansierer du ny
nazistene, Baardseth? 
- Det finnes ikke 
samarbeid mellom gamle 
frontkjempere og de ny
nazistiske miljøene. Vi er 
imot voldsutøvelse, sier 
Knut Baardseth (69) fra 
Stange, gammel 
frontkjemper og leder av 
Institutt for okupasjons
historie (INO). 
- Vi som var medlemmer 
av Hvit Arisk Motstand 
ble invitert til julebordet i 
INO, sier infiItratør Tor 
Inge Jacobsen til 
Klassekampen. 

AV 
AUD JØRAN KALFOSS 

Jacobsen som infiltrerte det nor
ske nynazistiske miljøet i tre 
måneder, sier videre at «det kan 
virke som om de (ny-nazistene) 
får en del penger fra blant annet 
gammel-nazistisk hold». 

- Dette skjer i hvert fall ikke i 
regi av INO. Jeg kjenner institut
tets virksomhet og vil på det ster
keste ta avstand fra vold, sier 
Baardseth. 

Julebord 
- Kan det tenkes at enkeltmed
lemmer i INO støtter Petter Kris
tian Kyvik og Jan Holthe økono
misk? 

- Jeg kan ikke innestå for hva 
alle våre 600 medlemmer foretar 
seg. Om noe slikt skjer så er det 
ikke i regi av INO. Men jeg fin
ner det merkelig at gamle NS
folk og frontkjempere støtter vol
delig virksomhet. 

. - Så det er ikke riktig at INO 
inviterte .medlemmer av Hvit 
Arisk Motstand» til sitt julebord? 

- Det er det reneste vrøvl at 
INO har invitert den gruppa. Og 
ingefi av dem var der. De satt 
arrestert i Stockholm. 

Det kan være at enkeltmedlem
mer har invitert venner fra dette 
miljøet. Det kan ikke jeg ha kon
troll på. 
.- Var Jan Holthe invitert? 
- Han sto som medlem i 88-

89, men skal være strøket fra vårt 
arkiv etter at medlemskontingen
ten uteble. 

Kjekk gutt 
-'" Står Holthe fortsatt i med
lemsarkivet til INO? 

- Nei, det tror jeg bestemt at 
han ikke gjør. Og jeg vil personlig 
gå imot at han får bli medlem. Vi 
bør ikke ha medlemmer som dri
ver med slikt tull. Men det er 
selvfølgelig INOs styre som 
avgjør slike saker. 

Holte var en kjekk gutt da han 
tok kontakt med oss. Han var 
heller ikke tatt for noe voldelig 
dengang. Jeg snakket selv endel 
med ham. 

- Har du vurdert å snakke 
ham tilrette? 

- Ja, etter den episoden i 
Stockholm vurderte jeg det, sier 
Baardseth. 

Han understreker at det ligger i 

IKKE INO-STØ TTE: Leder av 
Inslitutt for okupasjonshislorie. 
Knul Baardselh (bildet) avviser al 
INO SIØller nynazislene 
økonomisk. - Da må det i lilfelle 
være enkeltmedlemmer som gir 
penger på eget initiativ, men det 
Iror jeg heller ikke, sier han. 

IN Os arbeidsform at voldsutøvel
se ikke skal aksepteres. 

- Vi har som målselling å 
rehabilitere gamle frontkjempere 
og NS-medlemmer. Det gjør vi 
ved å samle historisk materiale, 
utgi egne hefter og bøker. Våre 
arkiver er åpne for mennesker 
som ønsker å samler historie og 
vil ha et nyansert bilde av krigs
perioden. 

- Blir INO ofte oppsøkt av 
ungdom fra det ny-nazistiske mil· 
jøet? 

- Nei, jeg kan ikke huske 
noen slike tilfeller. Det hender 
jeg får tilsendt publikasjoner fra 
en som såvidt jeg kjenner til, ikke 
er tatt for noe voldelig. 

Det er himmelvid forskjell på 
det å ha oppfatninger om norsk 
innvandringspolitikk og det å 
hevde dem gjennom voldshand· 
linger. Den vr .• 'Jdge delen får 
ikke støtte bl"nt våæ mdlem· 
mer. 

Jeg me.Ler det er en forfeldelig 
uting d"\~e som foregår i Bru
munddal, sier Knut Baardseth. 

Ordfører Thor Lillehovde: 

- Rasistisk vold 
Ringsakerordfører Thor LilIehovde er ikke i tvil om 
motivene bak dynamitt-sprengningene sist helg. 
- Dette er ikke første gang våre innvandrere 
ntsettes for stygge voldshandlinger. Når sprengstoff 
plasseres på Fargerlund skole, så kjenner vi 
motivene, sier en skuffet ordfører. 

AV 
AUD JØRAN KALFOSS 

- Frykter du at den harde 
kjerne i det norske ny-nazistis
ke miljøet nå har fått fotfeste j 
Brumunddal? 

- Klart jeg frykter det. Men 
jeg vet ikke "g antakelig er det 
få som kjenn"r dette miljøet fra 
innsida 

Det jeg vel or at Brumunddal 
har Qlye vositiv ungdom. Jeg 
V~~( ø~ svært mange Brumund
døler m, har valgt rett side og 
toner flagg. Men dessverre er 
det noen håndfull ungdommer 
som ødelegger og gjør livet surt 
for store deler av bygda, sier 
Lillehovde. 

- Hvordan skal voldshand-

lingene stoppes? 
- Folk som begår kriminelle 

handlinger må straffes, her bru
ker ungdom vold mot uskyldige 
mennesker. Politiet må gjøre 
jobben sin og domstolene må 
følge dette opp med strenge 
straffer. 

I 
Det er et langt sprang fra å 

mene noe om norsk innvan
dringspolitikk, til å framføre 
disse meningene med slag og 
dynamitt. Kriminelle handling
er må slås hardt ned på. 

- Har ikke politiet oppfattet 
alvoret i situasjonen? 

- Jo, nå har jeg inntrykk av 
at p"litiet arbeider godt. Men 
det er ikke alle sakene som blir 
oppklart. 

For ikke lenge siden hadde vi 
en svært alvorlig dynamitt-

KJENNER MOTIVET' Ord",· 
ler Thor Lillehovde er ikke i 
tvil om motivet til de som br/l).. - ! 
le dynamill mol Fagerlund ,ko- ' 
le i helga. 

sprenging på en rasteplass i 
Brumunddal. Fortsatt går noen 
rundt med dårlig samvittighet 
for den saken. Vi har hatt flere 
eksempler på angrep mot inn
vandrerboliger. Det har vært 
stygg trakassering av invandrc· 
re, sier Thor LiUehovde. 
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